
PROTOKÓŁ NR XII/11 
z przebiegu XII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 10 listopada 2011 r. 
 
XII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole Szkół 

Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 21 radnych. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XII/10 . 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 

Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, Ireneuszem Plechanem na czele, 
a także kierownicy i komendanci podległych jednostek i naczelnicy wydziałów 
Starostwa Powiatowego, przedstawiciele samorządu gminnego powiatu.  

Lista obecności zaproszonych gości jest załącznikiem nr 2 do niniejszego 
protokołu. 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1015 otworzył XII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 21 radnych, Rada jest  zdolna 
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz niezbędne materiały i projekty uchwał. Porządek obrad w poniższym 
brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie, 21 głosami „ZA”. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie XII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu nr XI/11. 
4. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 

i Gmin. 
7. Wnioski i interpelacje radnych. 
8. Informacja z realizacji zadań z zakresu pomocy społecznej - Powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie oraz Domów Pomocy Społecznej. 
9. Działalność Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 
10. Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie. 
11. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych za rok 2010. 
 

 



12. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk 98); 
2) zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, (druk 99); 
3) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na 

lata 2008-2015”; (druk 97); 
4) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu, (druk 92); 
5) przekazania skargi według właściwości, (druk 100), 
6) wyrażenia opinii odnośnie dokonania zmiany przebiegu granicy Powiatu 

Zielonogórskiego, (druk 93); 
7) zawarcia porozumienie pomiędzy Wojewodą Lubuskim a Powiatem 

Zielonogórskim dotyczącego powierzenia kompetencji z zakresu 
właściwości Lubuskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, 
(druk 94); 

8) poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego do Prezesa 
Rady Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej o opracowanie rządowego 
programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra, (druk 95); 

9) uchwalenia „Rocznego programu Współpracy Powiatu 
Zielonogórskiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi 
Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2012rok”, (druk 96) 

10) zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji celowych na inwestycje 
związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną, (druk 104); 

11) uchwalenia Statutu Powiatu Zielonogórskiego, (druk 103); 
12) nieodpłatnego przekazania w drodze darowizny nieruchomości 

gruntowej położonej w Kargowej przy ul. Rynek oznaczonej nr 634/4, 
stanowiącej własność Powiatu Zielonogórskiego, (druk 101); 

13) nieodpłatnego przekazania w drodze darowizny części nieruchomości 
gruntowej położonej w obrębie Dąbrowa gmina Zabór, stanowiącej 
własność Powiatu Zielonogórskiego, (druk 102). 

13. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
14. Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie XII Sesji Rady Powiatu. 

 
Ad 3. 

Przewodniczący przypomniał, iż Protokoły są dostępne na stronie 
internetowej BIP powiatu zielonogórskiego w zakładce Rada Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją.  

Protokół XI/11 został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad 4. 

Starosta Zielonogórski informację o działaniach Zarządu w okresie 
międzysesyjnym, tj. od 30 września do 21 października przesłał radnym wraz 
materiałami na XII sesję(załącznik nr 3), od 22 października do 9 listopada 
przedstawił uzupełniającą: Zarząd odbył jeszcze 2 posiedzenia i podjął 

 



4 uchwały oraz przygotował 13 projektów uchwał na XII sesję Rady 
Powiatu.  

Ponadto  Starosta wraz członkami Zarządu uczestniczyli w naradach, 
szkoleniach i uroczystościach: 

1. Wicestarosta wziął udział w spotkaniu podsumowującym działalność 
Wojewody Heleny Hatki oraz współpracę z samorządami lubuskimi, 
które odbyło się w Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim w Gorzowie 
Wielkopolskim. 

2. Starosta i Wicestarosta wzięli udział w obchodach Święta 5 Lubuskiego 
Pułku Artylerii w Sulechowie. 

3. Starosta uczestniczył w Jubileuszu XX-lecia Organizacji Pracodawców 
Ziemi Lubuskiej. 

4. Starosta uczestniczył w uroczystym wmurowaniu aktu erekcyjnego pod 
budowę Ośrodka Innowacji i Wdrożeń w Kalsku.  
Starosta omówił rozpisane i przeprowadzone przetargi (załącznik nr 3). 
 

 
Ad 5. 

Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z działaniami w okresie 
międzysesyjnym. W okresie od 30 września do 10 listopada pełnił 
cotygodniowe dyżury w biurze rady powiatu, uczestniczył w posiedzeniach 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu oraz Komisji Budżetowej i Rozwoju 
Gospodarczego, a ponadto brał udział w ceremoniach, uroczystościach: rocznicy 
rozpoczęcia agresji sowieckiej na Polskę, inauguracji roku akademickiego 
Uniwersytetu Trzeciego Wieku, w Powiatowym Dniu Edukacji, otwarciu 
wystawy „Kolory Europy” w Forst oraz w uroczystości wmurowania aktu 
erekcyjnego pod budowę Ośrodka Innowacji i Wdrożeń Agrotechnicznych 
w Kalsku. Spotykał się również z samorządowcami z naszego powiatu. 
 
Ad 6. 
 Wójt Gminy Świdnica, Adam Jaskulski podziękował za gruntowną 
wizytację dróg w Gminie Świdnica, było pierwsze tak poważne zainteresowanie 
Zarządu stanem dróg w Gminie Świdnica. Jak zaznaczył była to reakcja na Jego 
wystąpienie na posiedzeniu Zarządu Powiatu i złożoną informację o sytuacji 
drogowej na terenie Gminy Świdnica. Gmina była bardzo źle traktowana, 
otrzymywała najniższe środki na naprawę stanu dróg. Wyraził nadzieję, iż Rada 
pozwoli Staroście dotrzymać słowa danego na dożynkach, iż „chleb będzie 
dzielony sprawiedliwie”. Wykazał zrozumienie dla trudnej sytuacji budżetowej 
powiatu, nie mniej jednak wierzy, że uda się dokonać napraw. Przedstawił 
najbardziej pilne do napraw drogi: w Radomii „droga nie istnieje”, w Letnicy 
wymagany chodnik. Wójt zadeklarował chęć współpracy, współfinansowania 
inwestycji drogowych. Podał przykłady już wykonanych prac: na drodze 
Letnica-Wilkanowo-Koźla odtworzono nawierzchnię asfaltową, na 

 



odpowiedzialność gminy, wykonano remont drogi do cmentarza. Poprosił 
o zabezpieczenie finansowe na najbardziej potrzebne inwestycje. 

  
Ad 7. 

 Lech Kurowski poruszył sprawę zwolnień pracowników Starostwa. 
Skontaktowało się z radnym15 pracownikom, w tym 1, który otrzymał 
wypowiedzenie. Spytał skąd tak nagła decyzja, skoro na sesjach Rada nie była 
informowana o tak złej sytuacji? Czy były to kroki przemyślane i skalkulowano 
skutki finansowe i organizacyjne oraz jakość i płynność funkcjonowania 
starostwa? Czy przeprowadzono konsultacje i zachowano odpowiednie 
procedury? Jakie kryteria wzięto pod uwagę? Jaki jest zakładany poziom 
oszczędności i czy to jedyne ich źródło?  

Pytania przekazano Staroście w formie pisemnej (załącznik nr 4). 
 Janina Kałuża wyraziła zdziwienie, że pracownicy dzwonili do radnych. 
Oznajmiła, iż nie otrzymała żadnego telefonu, o zwolnieniach dowiedziała się 
na posiedzeniu Komisji Zdrowia. Wicestarosta wyjaśnił sytuację. Stwierdziła, że 
skoro jest taka potrzeba, są przesłanki ekonomiczne, to dlaczego nie zwalniać 
pracowników. 
 Stanisław Okopień zwrócił uwagę na stan dróg i poboczy w gminach 
Trzebiechów i Bojadła. Podkreślił, iż pilnie należy wykonać chodnik 
w Ostrzycach, wycinkę drzew koło wsi Borek. Poruszył również sprawę 
wypowiedzeń dla pracowników Starostwa i Powiatowego Zielonogórskiego 
Zarządu Dróg. Stwierdził, że jest zaskoczony zwolnieniem kierownika 
odpowiedzialnego za remonty dróg. Poinformował również o odebranych 
telefonach od wieloletnich pracowników, którzy otrzymywali nagrody a teraz 
wypowiedzenia. Te zwolnienia to zaskoczenie, nikt nie informował wcześniej 
o tak złej sytuacji. Spytał o zwolnienie informatyka, skoro dzisiejsze czasy to 
informatyzacja. Ponadto w imieniu Lubuskiej Izby Rolniczej poprosił 
o przyspieszenie wydawania mapek dla rolników.  

Krzysztof Romankiewicz spytał czy są planowane dalsze zwolnienia, czy 
są to decyzje związane z szerszym planem wprowadzania oszczędności. 
Poprosił o przedstawienie radnym tego planu oszczędności. Zapytała również 
czy koniec roku to trafny czas zwolnień, skoro cały rok nie przedsięwzięto 
żadnych kroków. 

 Bogdan Klim powiedział o nadchodzącym kryzysie, o potrzebie 
inwestycji i braku środków na nie, o graniczonych możliwościach. W sąsiednich 
powiatach też jest trudna sytuacja. Poprosił o przygotowanie dla rag gmin 
informacje o planowanych inwestycjach. Zauważył potrzebę restrukturyzacji 
starostwa i dokonanie analizy stanowisk pracy i przedstawić to radnym. Cel 
podstawowy – oszczędzanie. 

Lech Kurowski podkreślił, iż potrzebna jest rozmowa, restrukturyzacja, 
a nie zwolnienia. W starostwie zastosowano najpierw zwolnienia, następnie 

 



restrukturyzację – to jest odwrotność działań. Oszczędności należy szukać 
w innych działaniach a nie kosztem ludzi. 

Edwin Łazicki nie kwestionuje działań Starosty, to Jego 
odpowiedzialność i decyzje, lecz zauważył brak rozmów, dyskusji 
i informowania radnych o sytuacji. Radnym podwyższono diety i nie 
informowano o trudnej sytuacji finansowej i może doprowadzić do zwolnień 
pracowników. 
 
Ad 8. 
 Przewodniczący Rady przypomniał, iż Informację z realizacji zadań 
z zakresu pomocy społecznej - Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz 
Domów Pomocy Społecznej omówiono na posiedzeniach Komisji. 
 Krzysztof Sroczyński spytał czy dokładnie policzono potrzeby na 
realizację zadań obowiązkowych. Czy napłyną środki z zewnątrz? 
 Starosta zauważył, iż są to sprawy budżetu na 2012 rok, który zostanie 
przedłożony radnym 15 listopada. Budżet musi się zbilansować. Radni po 
zapoznaniu się z nim mogą zaproponować rozwiązania, Zarząd z nich skorzysta. 
Przewodniczący Rady oznajmił, że jeśli zostanie przesłany do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej to ramy zostaną już określone i decyzja zapadła. 
 Anna Gołębska zakomunikowała, że wymienione w ustawie zadania 
zostały wpisane, jako zadania własne powiatu i przewiduje się dotacji na nie. 
Być może uda się pozyskać niewielkie, 50% sfinansowanie na koordynatora, 
a z nowym rokiem potrzebnych jest 3 koordynatorów pieczy zastępczej, a do 
2015 r. każde 15 rodzin musi mieć swojego koordynatora. 
 Edwin Łazicki zauważył, iż koszt pobytu 1 dziecka w Domu Dziecka to 
są koszty nawet ok. 5.000 zł, a u sióstr w domu w Klenicy niewiele ponad 
2.000 zł. 

Informacja została przyjęta jednogłośnie (załącznik nr 5. 
 

Ad 9. 
Sprawozdanie z Działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru 

Budowlanego omówiono na posiedzeniu Komisji przyjęto jednogłośnie 
(załącznik nr 6) . 
 
Ad 10. 
 Informacja o sytuacji SPZOZ w Sulechowie i SPZOZ w Wojnowie 
została przejęta 21 „ZA” (załącznik nr 7).  
 
Ad 11. 

Starosta przedstawił analizę oświadczeń majątkowych za 2010 rok 
członków Zarządu, Sekretarza, Skarbnika, dyrektorów jednostek, naczelników 
wydziałów oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu Starosty 
(załącznik nr 8) . 

 



 Przewodniczący Rady omówił analizę oświadczeń majątkowych radnych 
złożonych na początek kadencji i za 2010 rok (załącznik nr 9). 
 Obie informacje przyjęto bez uwag. 
 
Ad 12. 
 Edwin Łazicki oznajmił, że wszystkie projekty uchwał zostały 
szczegółowo i omówione na posiedzeniach Komisji. 

1. Skarbnik przedstawiła autopoprawki do wieloletniej prognozy finansowej.  
Janina Kałuża poprosiła o precyzyjne wyjaśnienia i uzasadnienia do 
zmienianych kwot. 
Radni przyjęli je jednogłośnie.  
Rada podjęła Uchwałę XII/95/2011 w sprawie zmiany uchwały 
wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (załącznik nr 10); 

2. Edyta Dwojak omówiła autopoprawki do zmian budżetowych na 
2011 rok, poz. „6” będzie wydatkiem niewygasającym. 
Janina Kałuża spytała dlaczego środki na termoizolację są przeznaczone 
dla szkoły w Sulechowie. 
Edyta Dwojak wyjaśniła: jedynie ta placówka jest przygotowana do 
absorpcji funduszu, ma gotowy projekt i może rozpocząć prace. 
Rada przyjęła autopoprawki bez uwag i 21 głosami „ZA” podjęła 
Uchwałę XII/96/2011 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2011 rok, (załącznik nr 11); 

3. Robert Kostek zapoznał z przedłożonymi autopoprawkami, radni przyjęli 
jednogłośnie. 
Rada podjęła Uchwałę XII/97/2011 w sprawie zmiany w „Planie Rozwoju 
Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” – 21 głosami 
„ZA”; (załącznik nr 12); 

4. Radni jednogłośnie podjęli Uchwałę XII/98/2011 w sprawie wyrażenia 
zgody na zawarcie kolejnych umów najmu, (załącznik nr 13); 

5. Rada podjęła Uchwałę XII/99/2011 w sprawie przekazania skargi według 
właściwości 21 głosami „ZA”, (załącznik nr 13), 

6. Radni jednogłośnie, 21 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XII/100/2011 
w sprawie wyrażenia opinii odnośnie dokonania zmiany przebiegu 
granicy Powiatu Zielonogórskiego, załącznik nr 14); 

7. Starosta stwierdził, iż zwróci się do gmin, by wsparły finansowo działania 
konserwatora zabytków.  
Rada podjęła Uchwałę XII/101/2011 w sprawie zawarcia porozumienie 
pomiędzy Wojewodą Lubuskim a Powiatem Zielonogórskim dotyczącego 
powierzenia kompetencji z zakresu właściwości Lubuskiego 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, 21 głosami „ZA”, (załącznik nr 
15); 

8. Radni jednogłośnie, 21 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XII/102/2011 
w sprawie poparcia apelu Rady Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego do 

 



Prezesa Rady Ministrów Rzeczypospolitej Polskiej o opracowanie 
rządowego programu systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odra, 
(załącznik nr 16); 

9. Rada podjęła Uchwałę XII/103/2011 w sprawie uchwalenia „Rocznego 
programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz Innymi Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego na 2012rok”, jednogłośnie, (załącznik nr 17); 
Skarbnik zapoznała z autopoprawką, którą radni przyjęli jednogłośnie. 
Edwin Łazicki zaproponował, by środki z funduszu ochrony środowiska 
przeznaczać w pierwszej kolejności na potrzeby powiatowe.  
Radni jednogłośnie, 21 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XII/104/2011 
w sprawie zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji celowych na 
inwestycje związane z ochroną środowiska i gospodarką wodną, (druk 
104); 

10. Krzysztof Romankiewicz za wnioskował, by nie poddawać projektu 
statutu pod głosowanie, ze względu na zachodzące zmiany w starostwie 
i przyjąć statut razem z regulaminem organizacyjnym.  
Starosta oznajmił, iż zmiana statutu nie jest powiązana z regulaminem 
organizacyjnym, a ewentualna zmiana regulaminu nie powoduje zmian 
w statucie. Są to dwa odrębne dokumenty. 
Krzysztof Romankiewicz wycofał wniosek. 
Przewodniczący Rady stwierdził, iż statut w miarę potrzeb można 
zmieniać. 
Rada podjęła Uchwałę XII/105/2011 w sprawie uchwalenia Statutu 
Powiatu Zielonogórskiego, 21 głosami „ZA”, (załącznik nr 18); 

11. Radni jednogłośnie, 21 głosów „ZA” podjęli Uchwałę XII/106/2011 
12. w sprawie nieodpłatnego przekazania w drodze darowizny nieruchomości 

gruntowej położonej w Kargowej przy ul. Rynek oznaczonej nr 634/4, 
stanowiącej własność Powiatu Zielonogórskiego, (załącznik nr 19); 

13. Rada podjęła Uchwałę XII/107/2011 w sprawie nieodpłatnego 
przekazania w drodze darowizny części nieruchomości gruntowej 
położonej w obrębie Dąbrowa gmina Zabór, stanowiącej własność 
Powiatu Zielonogórskiego, (załącznik nr 20). 

 
Ad 13. 
 Starosta, zwracając się do Wójta Gminy Świdnica oświadczył, iż otrzyma 
odpowiedź na piśmie, podobnie, jak inny wójtowie i burmistrzowie, a projekt 
budżetu powiatu na 2012 rok będzie poddany dyskusji. 
Zarząd szuka oszczędności we wszystkich możliwych rozdziałach i paragrafach. 
 Agnieszka Stelmasik obiecała dokonać wycinki drzew w sezonie 
zimowym. 

 



 Wicestarosta wyraził zdziwienie zdumienie, iż Lubuska Izba Rolnicza 
interweniowała w sprawie długości oczekiwania na wypisy i wyrysy. Sprawy te 
są załatwiane na bieżąco. 
  Edwin Łazicki poprosił o podanie przykładu, kto czekał zbyt długo.  
 
Ad 14. 
 Janina Kałuża oznajmiła, iż pytała o podwyżki w Starostwie i otrzymała 
odpowiedź, że ich nie było. 

Edwin Łazicki dopytał czy na pewno nie było ruchów finansowych. 
Starosta potwierdził dokonanie jedynie wyrównań w stosunku do 

pracowników, którzy mieli złe naliczenia., np. dodatków specjalnych, 
podwyższono uposażenia nowo powołanym kierownikom, czy zastępcy 
naczelnika. 

Henryk Jagoda pochwalił pracowników starostwa. Miał wiele spraw do 
załatwienia w urzędzie i został bardzo sprawnie, szybko i kompetentnie 
obsłużony. Zwrócił uwagę, iż wszyscy petenci są w ten sposób obsługiwani. 

Krzysztof Romankiewicz potwierdził opinię o pracy urzędników 
starostwa. 

Ireneusz Nijaki spytał czy Powiat uczestniczy w uroczystościach z okazji 
Święta Narodowego Odrodzenia, 11 listopada. 

Edwin Łazicki potwierdził udział w uroczystościach w Sulechowie. 
Starosta oznajmił, iż Powiat jest współorganizatorem wojewódzkich 

obchodów Święta Odrodzenia w Zielonej Górze, zaprosił radnych i wszystkich 
chętnych do udziału w ceremonii. 

Lech Kurowski podziękował Izabelli Staszak, Sekretarz Powiatu za 
przygotowanie projektu statutu, to osiągnięcie naszego powiatu, w wielu 
powiatach prace dopiero rozpoczynają się. 

Sławomir Baranowski poprosił o zorganizowanie sesji budżetowej przed 
świętami lub po nowym roku. 

Starosta zapowiedział, iż sesja odbędzie się 8 i 30 grudnia, przed świętami 
Zarząd nie zdąży przygotować wszystkich niezbędnych materiałów. 

Edwin Łazicki poinformował radnych, że jak tylko projekt budżetu 
zostanie złożony do biura rady zostanie on natychmiast przesłany radnym, by 
radni mogli go dokładnie przeanalizować. 

Sławomir Baranowski poprosił o wczesne godziny zorganizowanie sesji, 
gdyż dyrektorzy szkół 8 grudnia mają szkolenie. 

Bogdan Klim z kolei poprosił o organizację sesji również w innych 
miejscach, w różnych jednostkach organizacyjnych powiatu.. 

Przewodniczący Rady zakomunikował, iż wpłynęła skarga na Powiatowy 
Urząd Pracy. Przedstawił zarys sprawy i przekazał skargę Przewodniczącemu 
Komisji Rewizyjnej. 

Radca prawny omówiła procedury prawne związane z klauzulą 
wykonalności, skierowaniem sprawy do komornika, zawarciem ugody. 

 



Ryszard Górnicki stwierdził, iż jest to sprawa bardzo trudna, długu nie 
można umorzyć, dopóki nie zostaną wyczerpane wszystkie procedury. 

Hanna Wysocka powiedziała, że po podpisaniu ugody, należało wycofać 
egzekucje komorniczą. 

Radni nie zgłosili wniosków, nie zadawali też dodatkowych pytań. 
 
Ad 15.  
 Po wyczerpaniu porządku obrad o 1225  Przewodniczący Rady zamknął 
XII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 
 
 
 
 
 

Protokołowała      Przewodniczący  
        Rady Powiatu Zielonogórskiego 
 

         Jolanta Drygas               Edwin Łazicki 
 
 

 

 


